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STAROSTY MĚSTA PRÁCE NA STAVBĚ TĚLOCVIČNY OPĚT POKRAČUJÍ 
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HASIČSKÉ 
ZBROJNICI

Statik rozhodl o uzavření hasičské zbroj-
nice v Horních Stakorách. 
Fotil Miroslav Polach, AZ Foto MB 

V Kosmonosích pokračuje stavba tělocvičny.

Současný pohled na volnočasový areál. Fotil Miroslav Polach, AZ Foto MB

Po peripetiích spojených s nut-
nou změnou založení objektu se 
opět rozjely práce spojené s výstav-
bou tělocvičny v Kosmonosích. Ak-
tuálně jsou dobetonované a založe-
né jak piloty, tak patky. Zároveň se 
začne stavět konstrukce samotné 
haly.

Proti původním předpokladům 
došlo ke zdržení prací. „Byla totiž 
zjištěna rozdílná geologie podloží, 
do kterého nešlo podle projektu vrtat 
všechny piloty. Tím pádem se práce 
na chvíli zastavily. Po posouzení sta-
tikem došlo k celkové změně založení 
na kombinaci pilot a patek,“ nabídl 
aktuální informaci vedoucí správního 
odboru Ing. Michal Šimon. Doplnil 
ho místostarosta Mgr. Petr Boubín. 
„Věříme, že nyní už stavba bude po-
stupovat tak jak má. Do konce měsíce 
listopadu by měla být postavena pre-
fa konstrukce objektu a následně rea-

Ve volnočasovém areálu, tedy 
v objektu koupaliště, probíhají 
aktuálně stavební práce. Počítá se 
s nimi až do jara příštího roku. Pří-
stup na staveniště je z bezpečnost-
ních a zákonných důvodů proto 
zakázaný. Město proto vyzývá ob-
čany, aby teď do areálu opravdu 
nechodili. Oficiální otevření navíc 
bude akcí města a obyvatelé o něm 
budou včas informování prostřed-
nictvím Zpravodaje a webových 
stránek města.

Tento článek vznikl jako reakce 
na iniciativu, kterou inzeroval pro-
střednictvím sociálních sítí spolek 
Srdcem pro Kosmonosy. Podle něj 
se měli ve volnočasovém areálu sejít 
otužilci. Nic ale zatím probíhat nebu-
de. „Musím vysvětlit, jak celá záleži-
tost vznikla,“ reagoval starosta Kos-
monos PharmDr. Eduard Masarčík. 
„Celá ta akce byla součástí jakési 
recese a vznikla ještě před započetím 
prací na biotopu. Stavitel předeslal, 
že jsou schopni koupaliště a techno-
logii uzavřít do konce listopadu. Včet-
ně jeho napuštění. V podstatě šlo o ta-
kovou recesistickou sázku mezi mnou 
a stavitelem, že v případě, kdy se to 
podaří, do té vody skočím. Při jed-
nání se spolkem jsem se o této sázce 
v legraci zmínil. Spolek se toho chy-
til a bez konzultace se mnou tu infor-
maci zveřejnil. Já jsem ale tak jako-
by pod čarou upozorňoval, že vše se 
bude odvíjet od harmonogramu pra-
cí, které tam budou. Na základě toho 
je třeba říct, že veškeré akce, které 

budou pořádané v prostoru volnoča-
sového areálu s vodní plochou, bu-
dou až po kolaudaci a otevření celého 
prostoru. Do té doby je opravdu 
nutné respektovat, že se jedná 
o staveniště se zákazem vstupu.“  
Předpokládaný termín otevření je 
jaro 2022. Volnočasový areál s vod-
ní plochou tak bude otevřený po 46 
letech. „Poprosil bych proto obča-
ny, aby veškeré zmínky o aktivitách 
v tomto prostoru, které by se konaly 
do jara 2022, považovali za nepod-
ložené,“ zdůraznil PharmDr. Eduard 
Masarčík. Druhá etapa, která zahr-
nuje areál včetně Obory a přilehlých 
ploch, bude otevřená do prázdnin 
příštího roku. „Nepřístupné pro ve-
řejnost je dočasně také dětské hřiš-
tě a jeho herní prvky ve volnočaso-
vém areálu. V celé lokalitě probíhá 
příprava sítí pro veřejné osvětlení. 
Po dokončení prací bude hřiště zno-
vu otevřené. Nadále ale bude pla-
tit zákaz vstupu na staveniště a pro-
sím občany, aby v zájmu vlastní bez-
pečnosti, tento zákaz respektovali.“ 
zmínil další podstatnou informa-
ci místostarosta Mgr. Petr Boubín.  
Práce na volnočasovém areálu jsou 
připraveny do několika etap. První 
obsahuje technologii, koupací plo-
chy a právě veřejné osvětlení. Vše 
je rozdělené ještě do tří podetap. 
„Na každou z nich máme přislíbenou 
spoluúčast Nadačního fondu Škoda 
Auto. Pak je druhá etapa, týkající se 
Obory a přilehlých ploch. Na zákla-
dě toho jsme vysoutěžili dodavatele. 
Autorem studie je ing. arch. Marek,“ 

vzal si znovu slovo starosta Kosmo-
nos PharmDr. Eduard Masarčík. Vše 
je v návaznosti na rozvoj Obory a při-
lehlých ploch na tu její část, která 
je majetkem Lesů České republiky. 
S nimi je také dohoda spojená s traso-
váním. Vzniknou tam tři páteřní ko-
munikace, o které se Lesy budou sta-
rat v součinnosti s městem Kosmono-
sy. Budou tam běžecké a pěší trasy. 
Na třetinu Obory v majetku města se 
vypracovává projektová dokumenta-
ce. „Budeme žádat o dotaci. Máme 
šanci získat až osmdesát procent 
na mobiliář, úpravy a na všechno, co 
souvisí s rozvojem této lokality. Jed-
ná se o mlatové stezky (cesty tvořené 
dvěma či třemi vrstvami z přírodní-
ho nebo umělého kameniva a hlini-
topísčité půdy – poznámka redakce) 

vybavené různými naučnými prv-
ky pro děti. Chybět nebudou fitness 
prvky s různými zátěžovými stěnami 
a dalšími věcmi pro sportovní vyžití,“ 
říká PharmDr. Eduard Masarčík.  
Zároveň projektová dokumentace za-
hrnuje i louku, která je součástí are-
álu, dále pak oplocení – jeho sou-
částí budou i branky. Ty budou přes 
den otevřené, po uzavření areálu se 
zamknou a areál bude pod kontrolou 
kamer. „Projektovou dokumentaci už 
máme k dispozici, a bude probíhat 
následná realizace a žádost o dota-
ci. Nadační fond Škoda Auto přislíbil 
dvacetiprocentní spoluúčast, za což 
město jeho představitelům děkuje,“ 
uzavřel povídání o volnočasovém 
areálu Mgr. Petr Boubín. 

PAVEL PETR

V posledních týdnech a měsících 
se množí stížnosti vás obyvatel města 
týkající se rušení nočního klidu, po-
rušování bezpečnosti a pořádku, po-
žívání alkoholu a omamných látek 
na veřejnosti a dalších přestupků. „Po-
kud zaznamenáte nějaký přestupek, 
je třeba se obracet, a to neprodleně, 
na Městskou policii. Zároveň vás 
v této věci žádám o součinnost. 
Největší problém v poslední době 
zaznamenáváme v parku, kde se 
nacházejí použité jehly a stříkačky 
a kde se shromažďují i lidé, kteří užívají 
drogy. V okamžiku, kdy je páchána ně-
jaká taková činnost, opravdu volejte 
ihned. Mobilní telefon na službu kona-
jícího strážníka je 602 286 514, pevná 
linka pak 326 719 077. V případě, že se 
nedovoláte, vytočte přímou linku Poli-
ce České republiky, tedy 158,“ vyzývá 
starosta Kosmonos PharmDr. Eduard 
Masarčík.           (pp) 

Hasičská zbrojnice v Horních 
Stakorách má narušenou statiku 
a nesmí se používat. Vyplývá to 
z rozhodnutí statika. „Objekt je tak 
nutné zajistit tím, že se vytvoří nový 
strop nebo zrekonstruuje ten sta-
rý, stávající,“ vysvětlil radní a za-
stupitel pro územní plán Pavel Ja-
neček. „Téměř celé zastupitelstvo 
se usneslo na rekonstrukci. S tím, 
že se zhotoví nová železobetono-
vá monolitická deska, která zároveň 
umožní do budoucna využití podkroví 
v hasičské zbrojnici. Překvapivě 
proti tomuto rozhodnutí byl jeden 
ze zastupitelů právě z Horních 
Stakor,“ říká Pavel Janeček. Hasičská 
zbrojnice v Horních Stakorách byla 
postavená v roce 1953.          (pp)

lizována střecha. Doprava 27 metrů 
dlouhých vazníků bude pro zhotovite-
le logistický oříšek, ale věřím, že pro 
občany Kosmonos může být zajíma-

vou podívanou. Věřím, že zhotovitel 
i přes vynucené zdržení prací zvládne 
stavbu dokončit v původně plánova-
ném termínu, tedy v říjnu 2022.“ (pp) 
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PARKOVACÍ MÍSTA V LOKALITĚ POD LORETOU 

PRÁCE PODLE HARMONOGRAMU – NA SILNICI I/38  
V LOKALITĚ POD ZÁMKEM I VE STAKORÁCH 

SVOZ ODPADŮ 
S NOVINKAMI 

MĚSTO ZVE NA ADVENTNÍ AKCE 

VÍTÁNÍ 
KOSMONOSKÝCH OBČÁNKŮ 

V lokalitě Pod zámkem město dokončuje 
třetí etapu rekonstrukce. 

Kosmonoská ulice Pionýrů už má nový 
povrch

Při vítání občánků nechyběl ani kultur-
ní program v podání dětí ZŠ Kosmonosy 
a ZUŠ Mladá Boleslav. Fotil Jiří Ulrych. 

Vítání občánků se v Zrcadlovém sálu 
konalo po dvou letech. 

Fotil Jiří Ulrych

Kosmonoský Zpravodaj má v po-
sledních letech neměnnou grafiku. 
Proto je čas jí změnit. Vyzýváme pro-
to zejména školní generaci ke spolu-
práci při tvorbě nové podoby. Zpra-
vodaj bude mít od nového roku pra-
videlně osm stran, jak už jste si zvyk-
li v posledních měsících. Návrhy je 
možné zasílat na mail sekretarka@
oukosmonosy.cz Ty nejlepší město 
odmění.          (red)

Letošní práce na silnici I/38 
probíhaly podle naplánovaného 
harmonogramu. Město Kosmono-
sy v tomto případě bylo nepřímým 
účastníkem. Jednalo se o akci Ře-
ditelství silnic a dálnic. Práce se 
dotkly úseku od Lidlu směrem 
na Českou Lípu. Nutná byla kom-
pletní oprava povrchu a zároveň 
i podkladních vrstev. 

 
 To byl důvod, proč samotné 
práce trvaly relativně dlouho. „Ne-
šlo jen o odstranění pěticentime-
trového povrchu, ale bylo nut-
né jít opravdu do hloubky, aby 
se odhalily trhliny a další ano-
málie,“ vysvětlil vedoucí správ-
ního odboru Ing. Michal Šimon.  
Připomněl zároveň, že příští rok se 

bude pracovat opačným směrem, 
to znamená k dálnici D10. Bude se 
tak opravovat celá průmyslová zóna 
včetně kruhových objezdů. Už nyní 
se připravují časové plány, aby jed-
notlivé akce na sebe navazovaly. 
„Proto už teď v listopadu plynaři 
značnou rekonstruovat plynové po-
trubí na Boleslavské ulici v úseku 
od Transcentra po ulici Jana Bubna. 
Dopravu tam budou řídit semafory. 
Už jsme jednali s policií o způso-
bu, jak co nejméně zatížit dopravu. 
Samozřejmě, i přes všechna opat-
ření zatížená bude. Práce plynařů 
budou pokračovat také na začátku 
příštího roku, a to mezi ulicemi K. 
Veselého a Jana Bubna. Skončit by 
měly do konce dubna 2022. Hned 
na to bude navazovat Průmyslová  

ulice, aby se uzavírky nepřekrývaly. 
Občany Kosmonos proto prosíme, 
aby s touto velkou akcí počítali.“ 
Pokračovat bude také rekonstrukce 
lokality Pod zámkem. Letos se do-
končuje třetí etapa. To znamená Tyr-
šova ulice a tři navazující slepé uli-
ce. Dokončené by měly být na pře-
lomu listopadu a prosince, aby bylo 
možné jimi projíždět. S jedním va-
rováním. „Tyršovou ulicí už se bude 
jezdit pouze jednosměrně. O to ná-
ročnější bude v této lokalitě příš-
tí rok čtvrtá etapa. Pokračovat se 
bude s rekonstrukcí ulice Podzá-
mecká a částí ulice Pionýrů k ma-
teřské škole. Proto i tady prosíme 
obyvatele dotčených lokalit o tr-
pělivost a shovívavost,“ zdůraznil 
Ing. Michal Šimon. 

V Horních Stakorách pak finišu-
jí práce spojené s rekonstrukcí kana-
lizace. Ta je položená, teď dodavatel 
dokončuje vystrojení obou čerpa-
cích stanic. V Chaloupkách a Hor-
ních Stakorách se všechno chys-
tá ke kolaudaci. Lidé ve Stakorách 
obdrželi od Vodovodů a kanalizací 
informační leták s předpokládaným 
harmonogramem, kdy by se mohli 
připojovat a kanalizace by měla za-
čít fungovat. To všechno až zkraje 
příštího roku. „Povrchy komunika-
cí už ale máme téměř z 99 procent 
hotové,“ zdůraznil na závěr vedoucí 
správního odboru města Kosmonos 
Ing. Michal Šimon.  

PAVEL PETR, 
fotil MARTIN VESELÝ

ZAPOJTE SE 
DO DISKUSE  

O ROZPOČTU 
MĚSTA   

HLEDÁME 
ZÁJEMCE 
O ROZNOS 

NOVIN  

POMOC 
STŘEDOČESKÉHO KRAJE

ZPRAVODAJ 
S NOVOU 

GRAFIKOU

Představitelé města Kosmonos 
chystají městský rozpočet na rok 
2022. Prostřednictvím Zpravoda-
je tak nabízí možnost občanům se 
podílet na jeho tvorbě. A to formou 
podnětů, které můžete zaslat na mail 
sekretarka@oukosmonosy.cz nebo 
na poštovní adresu úřadu, to je Debř-
ská 223, 293 06 Kosmonosy. (pp) 

Pátek 26. listopadu, 17.00 
Rozsvícení vánočního stromu  Černínské náměstí u zámku Kosmonosy. Pestrý program, dětská vystoupení, 

stánky s vánoční tématikou, občerstvení. 
Sobota 27. listopadu, 17.00 – 19.00 Kosmonoské vánoční trhy Černínské náměstí u zámku Kosmonosy. Stánky 

s občerstvením. 
Pá 3. 12. 2021, 17.00 Mikulášská nadílka Černínské náměstí u zámku Kosmonosy. Program pro děti, rozdávání 

mikulášské nadílky, stánky s vánoční tématikou, občerstvení. 
So 4. 12. 2021, 17.00 – 19.00 Kosmonoské vánoční trhy Černínské náměstí u zámku Kosmonosy. Stánky 

s občerstvením. Všechny uvedené akce pořádá město Kosmonosy.      (tf) 

V sobotu 16.října proběhlo v Zr-
cadlovém sále zámku po dvouleté 
pauze Vítání občánků Kosmonos, 
a to za hojné účasti rodin a jejich 
příbuzných. Nové občánky uvítali 
starosta PharmDr. Eduard Masarčík 
a paní Ludmila Linhartová, které 
patří poděkování za dlouholetou or-
ganizaci této akce. Slavnostní atmo-
sféru umocnilo kulturní vystoupení 
dětí ze Základní školy Kosmonosy 
a ZUŠ Mladá Boleslav. Uvítání se 
konalo ve dvou skupinách, celkem 

pro 18 dětí. Sedmnáct z nich z Kos-
monos, jedno z Horních Stakor.  
Rodiče obdrželi po zápisu do Pa-
mětní knihy pamětní list, dětský jí-
delní set a knížku říkadel. Vystupu-
jící děti předaly maminkám na závěr 
růži. Do recitace se zapojily děti ze 
4.B kosmonoské školy Anička, Eliš-
ka, Terezka, Adam, Filip a Váša. 
Na violoncello zahrál Vojta z 1.A 
a na klavír jeho bratr Michal ze 7.C. 
Zazpívala Adélka ze ZUŠ Mladá 
Boleslav.         (pp)

Město Kosmonosy počítá v pro-
sinci letošního roku se spuštěním 
parkovacího systému v lokalitě Pod 
Loretou. Jedná se o ulice Pod Lote-
rou, Karla Veselého, Víta Nejedlého, 
Jarošova a Jana Bubna. „Každý dům 
v lokalitě má nárok na dvě parkova-
cí karty zdarma. Třetí už bude zpo-
platněná. Karty budou k vyzvednutí 
na kosmonoském úřadě. Pokud někdo 
projeví zájem o zmíněnou třetí kartu 
a bude ji chtít zaplatit, musí poslat 
žádost mailem na jelinkova@oukos-
monosy.cz  Karty budou vydávány 
v kanceláři správního odboru Města 
Kosmonosy ve středu 24.11. od 13. 
do 17. hodin a v pondělí 29.11. od 8. 
do 12. hodin.,“ upřesnil místostaros-
ta Mgr. Petr Boubín. Zároveň s tím 
bude spuštěný i systém jednosměrek 
a začne fungovat parkovací automat 
v ulici Víta Nejedlého na parkovací 
místa u veterinární správy. „Již dnes 
jsou v ulici Pod Loretou vyznačeny 
parkovací zálivy, od kterých si slibu-
jeme snížení rychlosti projíždějících 
vozidel v této ulici,“ doplnil dále 
místostarosta Mgr. Petr Boubín. (pp)

Pravidelný svoz bioodpadu z do-
mácností bude až do konce listopa-
du probíhat v běžném režimu kaž-
dé úterý, v průběhu zimních měsíců 
(prosinec, leden a únor) se sníží čet-
nost svozu na období jednou za dva 
týdny. Konkrétně do konce kalen-
dářního roku 2021 proběhne v úte-
rý v sudých týdnech tj. ve dnech 7. 
a 21.prosince. Od ledna 2022 ale 
dochází ke změně svozového dne 

bioodpadu a bude nově  probíhat 
ve čtvrtek – v měsících leden a únor 
1x za 14 dní počínaje 6.1. , od břez-
na pak jednou týdně každý čtvrtek. 
Zároveň se od ledna 2022 mění 
svozový den směsného komunál-
ního odpadu. Ten bude na celém 
území Kosmonos a Horních Sta-
kor probíhat v úterý. Změny sou-
visí s optimalizací svozu odpadu 
na území města.        (kp) 

Od roku 2022 hledá město zá-
jemce o roznos Zpravodaje, vždy 
jednou za měsíc. Jedná se o pla-
cenou službu. Zájemci se mohou 
hlásit na odboru sekretariátu měs-
ta u paní Miloslavy Jelínkové, te-
lefon 326 719 069. Možné je vy-
užít také mailovou adresu jelin-
kova@oukosmonosy.cz (red) 

Pomocnou ruku pro lidi, kte-
ré zasáhl pád společnosti Bohemia 
Energy, nově nabízí Středočeský 
kraj. Spustil krizovou linku pro 
své obyvatele, kteří jsou nyní v re-
žimu dodavatele poslední instance 
a neví si s nastalou situací rady. 

Krizová infolinka kraje byla 

spuštěna ve čtvrtek 4. listopa-
du. Zaměstnanci kraje budou 
zájemcům k dispozici na čís-
le 800 710 710 každý všední den 
od 8:00 do 16:00 hodin. Mimo 
tuto dobu je možné zasílat dotazy 
i s kontaktem na e-mail: ptejtese@
kr-s.cz 
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S RODINOU MÁME K MĚSTU VŘELÝ VZTAH, 
ŘÍKÁ ZASTUPITEL JOSEF ZEDNÍK 

VE ŠKOLCE PROBĚHLA VÝMĚNA 
PLOTU I OBNOVA ZAHRADY

KLOBOUKOVÝ BÁL  
V MATEŘSKÉ ŠKOLE 

Tradičně v říjnu se na zahrád-
ce v areálu kosmonoské mateřské 
školy uskutečnil Kloboukový bál. 
Většinou akci přeje počasí. Letos 
tomu bylo jinak. Pršelo. A když ne, 
foukal pro změnu silný vítr. Děti 
tak měly obavy o své krásně vyzdo-
bené kloboučky. 

Kloboukový bál se tak nakonec 
konal ve třídách. Děti si zatančily, 
měly připravené nejrůznější soutě-
že a hry a byla u toho velká spous-
ta legrace. Akci předcházely velké 
přípravy. Děti zdobily trička, nauči-
ly se spoustu básniček a písniček, le-
tos na téma Ježek. V Medvídkové tří-
dě dokonce pomáhala Martina Mel-
muková z kosmonoské knihovny. 
Připravila ukázku o tom, jak ježek 

Ing. JOSEF ZEDNÍK se 
od roku 2006 počítá za Kosmo-
nosáka. Od roku 2010 pro město 
pracuje jako člen stavební komi-
se, následně její předseda, zastu-
pitel města a radní. Svůj pracovní 
čas věnuje rodinné firmě – staveb-
ninám KLZ. V Kosmonosích bydlí 
pod volnočasovým areálem a pro-
zradil, že k jeho zálibám patří ro-
dina a sport.

Můžete se čtenářům Zpravodaje 
na úvod představit? Jak vlastně ved-
la vaše cesta do Kosmonos?

„Narodil jsem se v Mladé Bo-
leslavi a vyrůstal na jednom z je-
jích okrajů – u Dallasu. Kdysi to 
byla ulice Československo-sovět-
ského přátelství, dnes Jana Pala-
cha. Za námi tehdy bylo už jen ku-
kuřičné pole a za ním Kosmono-
sy. Tam jsem jako dítě chodil bo-
bovat na Prasečák. A do dnešního 
Šmaku, kde bylo kino, na Vinnetoua. 
Vztah ke Kosmonosům jsem si tak 
budoval od ranného dětství. Střední 
školu jsem navštěvoval v Mladí 
Boleslavi. Potom jsem pět let 
studoval technickou fakultu České 
zemědělské univerzity v Praze, kde 
jsem ještě další dva roky bydlel. Pak 
už jsem se vrátil zpět, a to už rov-
nou do Kosmonos. Žijeme tu s dětmi 

a máme k městu velmi vřelý vztah. 
Moc se nám tu líbí. Prostředí je úžas-
né a má zvláštní duši.

Jak jste Kosmonosy jako dítě vů-
bec vnímal?

„Jako tu vesnici za Mladou Bo-
leslaví. Když jsem chtěl vypadnout 
z města, tak to pro nás byla oprav-
dová vesnice. Zarostlý Prasečák, to 
byly výlety do neznáma, kde jsme 
objevovali skrytá místa. A pak jsem 
Kosmonosy vnímal už jako starší 
kluk, kdy jsme chodili za holkama, 
do kina Máj, na rande …“

Po studiu už vnímání města bylo 
jiné?

„Nechtěl jsem bydlet úplně 
v Mladé Boleslavi, ani ve vzdálené 
vesnici, a Kosmonosy jsem začal vní-
mat jako moc hezké místo pro život. 
Nechci je dehonestovat, ale je to pro 
nás vlastně vesnice ve městě, kde se 
opravdu krásně žije. Máme tu všech-
no – školku, školu, obchody, zámek, 
oboru, park. Za čtvrt hodiny jste pěš-
ky v centru Boleslavi. Zapustil jsem 
tady kořeny a už nikdy bych odsud 
nechtěl odejít. Chci dělat všechno 
pro to, aby to tu ještě víc vzkvétalo.“

Kdy jste se rozhodl, že se na cho-
du města budete podílet?

„Já jsem o tom nikdy neuvažo-
val a ani jsem to nechtěl nikdy dělat. 
Jak dnes s nadsázkou říkám: z vlast-
ní nerozvážnosti jsem si na sebe ne-
chal uplést bič. Tenkrát v roce 2010 
přišel Pavel Janeček, to jsme se ještě 
tolik neznali, s tím, že by potřeboval 
člena do stavební komise. Tak jsem 
o tom chvíli přemýšlel. Tvrdil mi, 
že to není tak časově náročné a že to 
bude všechno v pořádku. Tak jsem 
mu na to kývl a od té doby jsem se 
začal nějakým způsobem aktivně po-
dílet na chodu Kosmonos a čím dál 

víc se o celou problematiku zajímat. 
A čím se člověk víc zajímá, tak chce 
udělat něco pro to, aby to vypadalo 
líp, než to vypadá, a tak do toho čím 
dál víc zabředává a snaží se pro to 
udělat víc a víc.“

Jak to pokračovalo dál?
„V dalším funkčním období byl 

Pavel Janeček zvolen do zastupitel-
stva a stal se radním. Znovu za mnou 
přišel, že by potřeboval někoho, 
komu předá stavební komisi jako ce-
lek. A za další čtyři roky zase přišel 
Pavel Janeček, že by potřeboval po-
moct i na kandidátce do zastupitel-
stva města a už se to rozjelo naplno.“

Takže v roce 2014 jsem se stal 
předsedou stavební komise. Mělo to 
návaznost na další činnost pro město 
a otvíral jsem další dvířka komunální 
politiky. A zase jsem viděl, že je po-
třeba udělat něco jinak, něco dalšího, 
a tak jsem se postupem času stal za-
stupitelem a radním.“

Jak vnímáte to, co se ve městě 
děje?

„Je to takové zadostiučinění vi-
dět, jak lidé reagují na výstupy rad-
nice. Všichni při hlasování na Radě 
města nebo na zastupitelstvu jsou ví-
ceméně stoprocentně jednotní. Ano, 
najdou se jeden nebo dva lidé, kte-
ří se třeba hlasování zdrží nebo jsou 
proti, ale zatím jsme se na všem 
shodli a Kosmonosy můžeme díky 
tomu posouvat a rozvíjet.“

Co konkrétního máte na mysli?
„Budují se cyklostezky, dělá se 

biotopové koupaliště, začala se sta-
vět sportovní hala, dokončuje se ka-
nalizace v Horních Stakorách a je 
to i spousta dalších, třeba i drobněj-
ších věcí, které nejsou tolik vidět. 
Samotné Kosmonosy se začaly ob-

rovsky posouvat tam, kde je všichni 
chceme mít. Aby to byla „rezidenční 
čtvrť“. Místo, kde se krásně žije 
a skvěle bydlí. Naším cílem ale není 
sem nahnat developery a nafouknout 
město třeba o další čtyři tisícovky 
obyvatel. To nechceme. Opravdu si 
přejeme, aby to bylo hezké, intimní 
místo k bydlení. Má to prostě takový 
zvláštní náboj. Je tu klid. A to je pro 
mě ten důvod, proč to dělám. To je to 
zadostiučinění.“

Co pro vás znamená práce radní-
ho? Jak velké vytížení z toho plyne?

„Práce radního znamená jed-
nou v týdnu odejít na půl dne ze své 
práce, kde jsem deset hodin den-
ně. A pak to samozřejmě ve chví-
lích volna dodělat. Oproti zastupi-
telstvu, které je jednou za měsíc, je 
rada města opravdu náročný „ko-
níček“ pro ty, kteří to berou vážně. 
Když už jsem se do toho dal, tak 
se to snažím dělat tak, aby to mělo 

efekt. Znamená to všechno přečíst, 
připravit, prodiskutovat atd. Nedě-
lám to proto, abych o sobě říkal, že 
jsem radní, ale proto, že za tím vi-
dím ten obrovský posun města sa-
motného, kde jsem doma a kde chci 
žít. Všichni jsme k tomu přistoupi-
li s tím, že chceme zlepšit komfort 
žití ve městě pro všechny občany, ať 
starší, či mladší. Společně jsme vy-
tvořili tým lidí kolem starosty Edu-
arda Masarčíka, který táhne za jeden 
provaz a posouváme společně měs-
to dál. Chtěl bych touto cestou po-
děkovat všem radním, zastupitelům 
a celému úřadu za skvělou 
spolupráci. Speciální poděkování 
patří vedoucímu správního odboru 
Ing. Michalu Šimonovi, kterého 
si za jeho pracovitost a nadšení 
s jakým pracuje pro Kosmonosy 
velice vážím.“ 

Řekněte také něco o vaší rodinné 
firmě?

„Naše rodinná firma – Stavebni-
ny KLZ, sídlí v katastru Plaz v prů-
myslové zóně u Škoda Parts Centra. 
Firmu vlastníme dvě rodiny. Zalo-
žil jí můj otec se svou kolegyní za-
čátkem devadesátých let. Rozjíždě-
li to v partyzánských podmínkách. 
Od roku 2001 jsme se přesunuli 
do stávajících vlastních prostor. Spo-
lečně s celým týmem rozvíjíme fir-
mu tak, aby byli naši zákazníci spo-
kojeni.“

Na závěr se vrátíme do Kosmonos. 
Jaké máte přání právě pro město?

„Už jsem to vlastně naznačil. 
Aby se nám tady, všem dohromady, 
hezky žilo. Aby všichni cítili tu ener-
gii a ten náboj, aby tu všichni chtěli 
bydlet a chtěli to čím dál víc.“ 

 
PAVEL PETR

Nebývale rušno v posled-
ních měsících bylo a je v areálu 
mateřské školy v Kosmonosích. 
Na jaře tam začala výměna plotu 
a také obnova celé zahrady. To 
vše na základě zajištěné dotace 
a spolupráce s městem. Společně 
s tím se jedná také o nový způsob 
výuky pro děti. Spočívá v tzv. 
výukové zahradě, její součástí jsou 
vrbové stavby, rosítka, pítka, pum-
py děšťové zahrádky, záhony typu 
rozkvetlá louka i studny.

Výuková zahrada dává dětem 
možnost hrát si s vodou, pozorovat 
život v hlíně a spoluvytvářet zahradu 
tak, aby zažily to, co mnohé z nich 
nemají příležitost poznat. Vodu pře-
lévají, sbírají, nosí, zalévají rostli-
ny a vidí, jak květiny rostou někdy 
i od semínka. Celá zahrada bude osá-
zená zelení, je v ní spousta ovocných 
stromů, keřů, bylin, letniček nebo ci-
bulovin. „Už se všichni moc těšíme 
na jaro, až to všechno vykvete. Část 
zahrady bude tvořit i rozkvetlá lou-
ka. Nebude se sekat často a moder-
ní technikou, ale vrátíme se ke kla-
sickému sečení jako za starých časů. 
Chceme, aby děti viděly a věděly, že 
louka není jen na fotbálek s pěticen-
timetrovým trávníkem, ale že umí 

i kvést a je potravou pro velké množ-
ství hmyzu. Pro ptáky jsme připravi-
li a pestře vybarvili krmítka. To vše 
můžou děti pozorovat z dubových 
lavic umístěných vedle vysokých vý-
ukových záhonů. Ještě je před námi 
ale spousta práce. Ještě nemáme ho-
tovo. Moc nám pomáhá paní Kateři-
na Petříčková a celý správní odbor 

kosmonoského úřadu,“ dodala ředi-
telka mateřské školky Jana Křížková.  
Kromě úprav samozřejmě probí-
há v mateřské škole běžná výuka 
podle vzdělávacího programu Putu-
jeme za poznáním, kde děti pozná-
vají přírodu, tělo nebo dopravní pro-
středky. Každá z tříd má program 
ušitý takzvaně „na míru“. „Snaží-
me se do školky přivést i kulturu. 
Pokud to je možné, jezdíme na vý-

lety a různé akce. Teď jsou před 
námi Vánoce. Chystáme vystoupení 
dětí u rozsvěcení vánočního stromu. 
Spolupracujeme se spolkem Srdcem 
pro Kosmonosy a hlavně se Základ-
ní školou Kosmonosy. Tamní žáci 
s pedagogy totiž vymýšlejí pohádky 
a s nimi přišli také do školky. Paní 
učitelky je dětem předčítají a společ-
ně k nim vytváří obrázky-ilustrace. 
Na konci z toho vznikne společná 
knížka,“ říká Jana Křížková.  
Na jedné straně má radost z toho, co 
se podařilo a vytváří. Na straně druhé 
jí kazí dobrou náladu vandalismus. 
Zdá se to až neuvěřitelné, že věci ur-
čené těm nejmenším dokáže někdo 
poškodit. „S dětmi jsme krásně po-
malovali budky pro ptáky a někdo 
nám je vytrhal a zahodil. V létě nám 
zase někdo cíleně, a opravdu se ne-
jednalo o omyl, prořízl vzduchovou 
trampolínu. Nechápu, a je to smutné, 
jak může někdo takto škodit. Místo 
toho, aby lidi byli rádi, že děti budou 
mít krásnou zahradu, tak někdo sys-
tematicky škodí,“ posteskla si Jana 
Křížková. Na základě těchto skuteč-
ností město rozhodlo o tom, že zahra-
du v mateřské škole bude hlídat při-
pravovaný kamerový systém. 

       PAVEL PETR

žije, jakou si loví potravu nebo 
například jak vůbec ve skutečnosti 
ježek vypadá. Moc si její práce vá-
žíme a těšíme se na další spolupráci 
s ní. Děkujeme také rodičům, že spo-
lečně s dětmi vytvořili překrásné je-
žečkové nebo podzimní kloboučky. 

        KÁŤA PROCHÁZKOVÁ
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MÁM SE BÁJEČNĚ, ŘÍKAL V ZRCADLOVÉM SÁLE 
ŘÍMSKOKATOLICKÝ KNĚZ ZBIGNIEW JAN CZENDLIK

ZA ZRCADLEM 
S PETREM VOLDÁNEM 

Zbigniew Czendlik s členkami spolku Srdcem pro Kosmonosy. Zleva Zlatka  
Maturkaničová, Tereza Fridrichová a Jana Jancáková. 

Petr Voldán na fotografii Miroslava Po-
lacha, AZ Foto MBPo skončení pořadu se Zbigniew Czendlik věnoval podepisování svých knih. 

Se známými osobnostmi se 
můžete v Kosmonosích potkat 
také v měsíci listopadu. Redaktor, 
zpravodaj a také cestovatel Petr 
Voldán bude hostem pořadu 
Za zrcadlem v pondělí 22. listopadu 
od 18 hodin v sále restaurace 
SK Kosmonosy. Vyprávět bude 
o práci asistenta v Evropském 
parlamentu nebo o práci televizního 
a rozhlasového reportéra. A také 
o pořadu Postřehy odjinud, kte-
ré připravuje pro Českou televizi. 
Vstupné se neplatí, je dobrovolné 
formou tomboly. Rezervace je mož-
ná na mailu pavelpetr67@volny.cz 

         (pp)

Na pozvání spolku Srdcem pro 
Kosmonosy přijel do Zrcadlového 
sálu zámku v Kosmonosích řím-
skokatolický kněz ZBIGNIEW 
JAN CZENDLIK. Kněz polské ná-
rodnosti působí dlouhá léta v Čes-
ké republice. Je lanškrounským 
děkanem. Ale zároveň je velmi 
známou mediání tváří.  Účinkoval 
v televizních pořadech Bolkoviny, 
Krásný ztráty, Uvolněte se prosím 
nebo Máme rádi Česko. Právě on 
promluvil na pohřbu zpěváka Kar-
la Gotta v  Katedrále Svatého Víta 
na Pražském Hradě. V Kosmono-
sích ochotně kývl na rozhovor pro 
Zpravodaj.

Jak se máte, pane Czendliku?
„Báječně. Nemůžu si stěžovat. 

Protože kdybych si stěžoval, tak by 
mě Pán Bůh musel potrestat. Ono se 
to možná taky bere z toho, že se sna-
žím na svět dívat pozitivně. Jedno 
rčení říká, že člověk má dvě oči pro-
to, aby jedno mohl přimhouřit. Takže 
já se snažím na to nehezké to jedno 
oko přimhouřit a tím druhým se dí-
vat na to hezké kolem. A pak musí 
být člověk přirozeně spokojený.“ 
Co vám v poslední době udělalo radost?  
„Mně stačí málo. Například tady 
paní pořadatelka mi přinesla úžas-
né chlebíčky, které jsem si vyfotil, 
protože to není běžné. Takže teď mě 
potěšily ty chlebíčky. Před tím, než 
jsem je uviděl, tak mě potěšil místní 
Zrcadlový sál, který je opravdu 
krásný. A potěšila mě i cesta sem, 
i když počasí není moc hezké, tak 
sem tam se ukázalo sluníčko – a je 
krásné, jak se ta krajina zbarvuje. 

Takže já k radosti nebo k potěšení 
nepotřebuji mít nějaký extra silný 
zážitek, opravdu mi stačí málo. Být 
a vnímat.“

Mluvíte o jízdě v autě. Je to pro 
vás relax?

„Popravdě už moc ne. Já najez-
dím autem čtyřicet až padesát tisíc 
kilometrů ročně. Pak ještě hodně ki-
lometrů strávím jako spolujezdec. 
Hodně jich najezdím i ve vlacích, 
protože je miluji. Když musím vá-
žit cestu do Prahy, tak z Lanškrouna 
jezdím hlavně vlakem. Sice kousíček 
popojedu z Lanškrouna do České 
Třebové. Pak už to ale je přímá jízda 
do Prahy. Musím říct, že úroveň dál-
kového cestování vlakem se zvýšila. 
Ale cestování po místních, lokálních 
tratích už zase tak pohodlné není.“

Máte rád i železniční historii? 
Vnímáte jí? 

„Mám spoustu kamarádů želez-
ničářů. Já se sám rád s určitým senti-
mentem zadívám na nějakou krásnou 
historickou mašinku, kousek od nás 
je úzkorozchodná Mladějovská drá-
ha. Takže když ke mně přijede nějaká 
návštěva, tak jí doporučím i dopřeji 
ten zážitek projet se tím vláčkem.“

Říkal jste, že se snažíte být 
pozitivní. Je něco, co vás naštve? 
A pokud ano, jak se pak zpátky 
dostanete na tu pozitivní vlnu? 

„Je mi 57 let a už nejsem tak trpě-
livý, jak jsem kdysi byl. Takže kdy-
si jsem se třeba vůbec nenaštvával. 
Teď musím říct, že se to občas stane. 
Ale u mě je to tak, že to naštvání 
trvá v řádu vteřin. Za okamžik už 
jsem zase v klidu. Ale asi to mám 
tak geneticky nastavené, že to u mě 
vyprchá velmi rychle.“

V Kosmonosích, a nejen tady, se 
setkáváte s lidmi. Bývá i to setkání 
něčím, co vás třeba nabíjí energií?

„Pokaždé, když někam jedu, tak 
si nadávám, že jsem něco přislíbil, 
že jedu přes půl republiky, nechce se 
mi. A pak, když přijedu na místo, tak 
si zase říkám, jak jsem mohl být tak 
hloupý. Objevuji vlastně nová místa, 
nové prostory, nové lidi. Před bese-
dou jsem spíš mlčenlivý, ale pak když 
přijdu a uvidím ten plný sál, a dosta-
nu do ruky mikrofon, tak najednou 
na to všechno zapomenu, na úna-
vu, třeba i nechuť, a jsem ve svém 
živlu. Potřebuji posluchače, divá-
ky. A musím říct, že i když kolikrát 
vedu monolog na jevišti, tak přes 
to všechno to musí být dialog s tím 

posluchačem. Ten kontakt. Někdy se 
divím zpěvákům, kterým svítí do očí 
reflektory, jak můžou s divákem 
navázat kontakt. Ale oni to publikum 
vlastně slyší, takže ta zpětná vazba 
tam je. Já ale potřebuji do těch tvá-
ří diváků, posluchačů vidět. Potřebu-
ji s těmi lidmi komunikovat. A je to 
taková neverbální komunikace. Para-
doxně, když ti lidé mlčí, tak jim mu-
sím naslouchat, a pozoruji jejich cho-
vání, protože musím poznat, jestli je 
to zajímá nebo nezajímá. Proto každá 
beseda je trochu jiná.“

Kdy jste vlastně u sebe vůbec za-
čal vnímat určité umělecké vlohy? 

„U mě všechno přichází tak nějak 
později. Když jsem se zamiloval, už 
jsem byl farářem. Když jsem v sobě 
objevil určitý talent pro určité věci 
spojené s uměním, tak už jsem dě-
lal něco jiného. Takže já si ten svůj 
život okořeňuji tou svoji aktivitou – 
ať už je to mediální, dál pak – v uvo-
zovkách – spisovatelská. Takže toto 
všechno, si myslím, jsem v sobě ob-
jevil dost pozdě.“

Myslíte si, že byste tímto způso-
bem mohl vykonávat svoje duchovní 
poslání i v Polsku, odkud pocházíte?

„Myslím si, že bych v Polsku byl 
úplně jiným člověkem. Já ovlivňuji 
ten zevnějšek a to prostředí, ve kte-
rém žiji, ale to prostředí ovlivňuje 
také vás. Já jsem poměrně ovlivnitel-
ný člověk a jsem rád, že mě to čes-
ké prostředí – v uvozovkách – vy-
chovalo, takže opravdu si myslím, že 
v Polsku bych byl úplně někdo jiný. 
Otázkou je, jaký bych byl. Je prav-
da, že v Polsku, když jsem tam strá-
vil část života, vystudoval jsem tam, 
3 roky jsem působil jako kněz, ale 
známí, spolužáci ze studií mi říkají, 
že už tehdy jsem nějakým způsobem 
vybočoval, že jsem byl jiný. Nevím 
ale přesně v čem a oni to také nevědí. 
Minimálně jsem byl u každého prů-
švihu, který se odehrával kolem mě. 
Nebylo to ale tak, že já bych byl strůj-
cem, ale vždycky jsem se do něho ně-
jakým způsobem namočil.“

Vzpomenete si na některý váš 
konkrétní průšvih? 

„Jeden byl, když jsem byl v semi-
náři. Tehdy byl budíček o půl šesté. 
A spočíval v tom, že některý student 
z prvního ročníku byl pověřený 
buzením a musel proběhnout čtyřmi 
patry té budovy. Měl ruční zvonek 
a zvonil na chodbách. A já jsem 
kamarádovi, který tu službu měl, ten 
zvonek schoval. A zapomněl jsem 
na to. On si ale vždycky kontroloval, 
jestli ten zvonek má na svém místě, 
byl hodně poctivý a svědomitý. Ale 
tentokrát se stalo, nevím proč, že si to 
nezkontroloval. A nějakých 200 lidí 
prostě zaspalo na ranní bohoslužbu, 
kterou jsme měli od 6 hodin. To byl 
asi můj největší průšvih, který jsem 
udělal. Pochopitelně, že jsem k tomu 
přiznal. Ale já jsem nemyslel, že to 
dojde tak daleko. Já jsem přeci zapo-
mněl, že jsem mu ten zvonek scho-
val, on si to zapomněl zkontrolovat 
a ráno už bylo pozdě.“

Vy osobně potkáváte řadu za-
jímavých lidí. Dalo by se říct, kdo 
z nich vás nejvíc zasáhl? 

„Upřímně nechtěl bych nikoho 
vyzdvihovat. A určitě mi jako no-
vinář dáte za pravdu, že v této zemi 

žije 10 miliónů zajímavých osob-
ností. A je jen na nás, abychom to 
v těch lidech objevili. Každý je ně-
čím zajímavý. A na nás je, abychom 
to ostatním zprostředkovali a ukázali 
toho člověka, že je něčím výjimečný. 
Ne všichni jsou samozřejmě mediál-
ně známí. Ale být mediálně známým 
ještě neznamená být zajímavým. 
Takže někteří se tam dostanou, ani 
nevím jak (smích).“

Jedno jméno bych ale přeci jen 
zmínil – zpěváka Karla Gotta. Měl 
jste poslední slovo na jeho pohřbu…

„Emočně to bylo velice silné. 
Sledoval to celý národ. A já jsem 
chtěl, aby ta moje modlitba, ten pro-
slov, aby to nebylo v té naší církevní 
„hantýrce“. Chtěl jsem říct něco, co 
pro ty lidi bude srozumitelné. Z toho 
jsem byl velmi nervózní. Když jsem 
stál vedle té rakve, tak jsem byl stej-

ně nervózní, jako když jsem stával 
vedle živého Karla Gotta. Já jsem byl 
vychovaný k úctě k lidem, kteří něco 
dokázali. A ta nervozita mě na tom 
pohřbu hodně svazovala.“

Na začátku jsem se vás ptal, jak 
se máte. Na závěr se vás zeptám, jaké 
máte přání?

„Já vycházím ze své víry. My po-
užíváme při svátcích nebo narozeni-
nách: „Ať se ti splní všechna přání.“ 
A já si říkám, že je to to nejhorší přá-
ní, které může být. Protože se bojím, 
kdyby se mi splnila všechna ta moje 
přání, tak bych asi byl tím nejnešťast-
nějším člověkem na Zemi. A děku-
ji Pánu Bohu, že on nejlépe ví, co já 
potřebuji. Říkám, ať se stane, co On 
chce. On ví, co je pro mě dobré. Tak-
že vyloženě konkrétní přání nemám.“ 

PAVEL PETR, 
fotila JANA JANCÁKOVÁ
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FOTO 1 Na ulici 17. listopadu v Mladé Boleslavi, na rohu Penny Marketu, nejde přehlédnout starý pískovcový 
podstavec. Pouze několik pamětníků a patriotů ví, že jde o fragment křížku, dokonce na původním místě na historické 
hranici kosmonoského katastru. Křížek z první poloviny 19. století, postavený zbožným kosmonoským sousedem, se 
zachoval nepoškozený do 70. let minulého století. 

FOTO 2. Poté, co se začalo intenzivně stavět mladoboleslavské „Severní město“ docházelo k vandalským devasta-
cím. V době normalizace, konkrétně 1. ledna 1974, došlo k administrativnímu přičlenění naší obce k Mladé Boleslavi.

FOTO 3 Po výstavbě silnice I/38 byla posunuta hranice našeho města ze značné části k této silnice. Dlužno po-
dotknou, že alespoň fundament této drobné sakrální architektury byl zachován, možná i proto, že na něm je chráněný 
trigonometrický bod.

KONTAKT S PUBLIKEM MI OPRAVDU CHYBĚL,  
PŘIZNÁVÁ TANEČNÍK VLASTIMIL HARAPES

Herec, tanečník, režisér, cho-
reograf, taneční pedagog, sólista 
baletu Národního divadla v Pra-
ze, umělecký ředitel Mezinárodní 
konzervatoře Praha. Tím vším byl 
nebo je VLASTIMIL HARAPES. 
Ve světě baletu je skutečnou 
legendou. Účinkoval zhruba v pěti 
desítkách různých tanečních 
představení naší první scény, 
tanec studoval v Rusku a byl třeba 
stálým hostem v tehdejší západoně-
mecké porýnské opeře v Duisbur-
gu a Düsseldorfu. Zahrál si také 
v řadě filmů. Stačí uvést Markétu 
Lazarovou pod režisérským dohle-
dem Františka Vláčila nebo Jak 
vytrhnout velrybě stoličku reži-
sérky Marie Poledňákové. Působil 
také jako porotce v taneční soutěži 
České televize StarDance … když 
hvězdy tančí a ve slovenské soutěži 
Hvězdy na ledě. Do kosmonoského 
Zrcadlového sálu přijel Vlastimil 
Harapes na pozvání Osvětové be-
sedy. Využili jsme možnosti a po-
žádali ho o rozhovor. Jen ještě do-
plníme, že slovem a písněmi pří-

jemný večer doplnil zpěvák, mo-
derátor a herec Šimon Pečenka.  

V Kosmonosích jste potěšil své 
příznivce. Jak moc vám ale chybělo 
publikum? Jak těžká doba to pro vás 
byla?

„Vůbec mi ta komunikace chy-
běla, jako každému. Já už padesát let 
bydlím na Malé Straně v Praze, tak-
že jsme si udělali takový sousedský 
debatní kroužek, že jsme se scháze-
li, mluvili spolu. Nebyli jsme proto 
v takovém vězení, jako třeba mno-
zí lidé třeba v domovech důchod-
ců. Dodnes vnímám a pociťuji tako-
vý smutek z té hrůzy, že se nesmělo 
nikam, všechno bylo zavřené. Hraju 
už pět let v divadle Semafor a ten 
kontakt s divákem je k nezaplacení. 
A vlastně skoro půldruhého roku ten 
kontakt nebyl. Před pár měsíci, když 
se všechno otevřelo, i divadla, tak to 
byl tak krásný a nepopsatelný pocit, 
to si ani neumíte představit. Nedávno 
jsme oslavovali devadesátiny našeho 
principála Jiřího Suchého. Myslím si, 
že on tu odloučenost v koronakrizi 
prožíval samozřejmě jako my všich-
ni ostatní. Zároveň ale psal nové hry 
a texty. V určitém smyslu ho to na-
plňovalo.“ 

Zmínil jste divadlo Semafor. Co 
vlastně pro vás znamená? 

„Když jsem dělal balet, tak mě 
vždycky zajímala komunikace s hud-
bou. Teď to prožívám znovu, ale se 
slovem. Taky tam zpívám, mám tu 
čest být na jevišti s Jiřím Suchým, 
s čerstvou držitelkou Thálie Jitkou 

Molavcovou, Jiřím Štědroněm a dal-
šími, a je to skvělý pocit. A proto-
že divadlo Semafor je malé, tak ten 
kontakt s divákem je téměř bezpro-
střední. Když jsem tančil na jevišti 
Národního divadla, tak máte jeviště, 
orchestřiště a teprve pak je hlediště, 
takže – když to přeženu – tam diváky 
jen tušíte.“

Mluvíte o baletu. Jaké je pro vás 
dnes to spojení s ním? 

„Jsem patronem baletu na třech 
konzervatořích. Ta z pražských Ře-
poryjí teď měla představení Popelky 
ve Vinohradském divadle a věnova-
li mi to k narozeninám. Bylo to vel-
mi dojemné, oni byli skvělí. Moc se 
mi to líbilo. Jsem i patronem na Me-
zinárodní konzervatoři Praha a Dět-
ské baletní konzervatoři. Sleduji své 
následovníky, chodím k maturitám, 
na jejich představení. Bohužel nestí-
hám všechna.“ 

Vy sám se ještě aktivně baletu vě-
nujete?

„Jsem na balet starý, už to nejde. 
Tancoval jsem přes 25 let – a to jsem 
vydržel hodně dlouho.“

O baletu se říká, že svou zátěží je 
srovnatelný s vrcholovým sportem. 
Vnímal jste to tak?

„Určitě ano. Pro mě ale byla vel-
kou výhodou ta hudba k tomu, proto-
že to je něco úžasného.“ 

Pokud bych zůstal u baletní dři-
ny. Kolik hodin denně jste trávil 
ve zkušebně?

„Já jsem to nepočítal, ale řekl 
bych, že jsem ve zkušebně byl pořád 
… Ráno jste na tréninku, to je jasné. 

Tak na hodinu a půl. Potom byly ba-
letní zkoušky na představení a večer 
samotné představení. Největší relax 
pro mě pak představoval spánek.“ 

Jaká je současná česká baletní 
škola? Má do budoucna na čem sta-
vět?

„Těžko… nás dokonalých je 
málo (velký smích). Ne, teď vážně. 
V něčem je to hrůza – vysvětlím: ty 
soubory jsou tak národnostně pro-
míchané. Za mě to byl jeden sou-
bor, český. A nechci, aby to znělo 
nacionalisticky. Třeba v Liberci jsou 
v baletním souboru Australané nebo 
v Ostravě jsou Japonci. Teď je to ale 
trend po celém světě. Pro mě to ztrácí 
takovou národní tvář. Je to jako kdy-
by v nějakém sportu nás reprezento-
val sportovci jiné národnosti. Nevím, 
jak lépe to vysvětlit.“

Mimochodem, když mluvíte 
o sportu – prý jste dokonce patronem 
sportu handicapovaných?

„Jsem čestným předsedou čes-
kého hnutí speciálních olympiád pro 
občany s mentálním postižením, a to 
už asi víc než 20 let. Teď budou mít 
utkání ve stolním tenisu nebo kužel-
kách, tak je tam jezdím povzbuzo-
vat.“ 

Prozradíte na závěr našeho poví-
dání vaše přání?

„Jsem fatalista a ten život beru 
takový, že to tak má být, že to asi 
jiné nebude. Takže jsem vlastně ušet-
řený toho, mít nějaká přání. Asi je to 
škoda, ale je to tak.“

  
PAVEL PETR, 

fotil MARTIN VESELÝ

OSVĚTOVÁ BESEDA ZVE  
NA ADVENTNÍ KONCERTY

VÍTE, KDE JE „KŘÍŽEK NA PÍSKÁCH“?

Osvětová beseda Kosmonosy 
vás zve do Zrcadlového sálu zámku 
na koncert ADVENT PŘEDE DVEŘ-
MI. Uskuteční se v úterý 23. listopa-
du od 19 hodin. Vystoupí mladobo-
leslavské smyčcové kvarteto – MB 
QUARTET.  Zazní skladby Arcangelo 
Corelli, Weismanna, Franze Schuberta 
a Josepha Haydna.

Druhá pozvánka Osvětové bese-
dy je na Adventní koncert ve středu 
15.prosince od 19 hodin, opět do Zr-
cadlového sálu kosmonoského zámku. 
Představí se Smíšený pěvecký sbor 
Cum decore  při Gymnáziu F. X. Šaldy  
z Liberce  s adventním  programem  
hudby kolem roku 1600. Pod názvem 
„Šla Maria trnovým lesem“ se 
skrývají dva hudební příběhy. První 
z nich přináší italskou a španělskou 

mariánskou hudbu psanou pro sbor, 
ansámbly i sóla od Francisca Guerre-
ra, Tomáše Luise de Victoria, Giovan-
ni Legrenziho a Alessandra Grandiho. 
Druhá část koncertu patří hudbě ně-
mecké, adventním motetům Michaela 
Praetoria, Johanna Hermanna Scheina 
a Heinricha Schütze. Sbor Cum deco-
re se dlouhodobě věnuje staré hudbě 
pod vedením Mgr. Čeňka Svobody, 
člena barokního souboru Collegium 
1704, či sboru Dresdner Kammer-
chor.  Dopřejte si krásný zážitek v blí-
žícím se adventním čase v romantic-
kém prostředí Zrcadlového sálu. Re-
spirátory a potvrzení o bezinfekčnosti 
vezměte s sebou. Vstupné na obě akce 
je 100 Kč. 

MILADA REMEŠOVÁ, 
Osvětová beseda Kosmonosy

V Kosmonosích vystoupí v Zrcadlovém sále také MB QUARTET.

Po mnoha letech se letos zrodila myšlenka na rekonstrukci této památky - jak to často bývá v prostředí občanské 
iniciativy. Návrh vyšel od spolupracovníka Muzejního spolku Karla Bartoně. Ten se obrátil na mladoboleslavskou ZO 
ČSOP Klenice, která se vedle ochrany přírody zajímá i o drobnou sakrální architekturu v krajině. Organizace začala 
jednat s boleslavským magistrátem, který přislíbil pomoc, posléze se připojila i automobilka Škoda Auto! K odborné-
mu postupu je ale potřeba zajistit podrobnou dokumentaci. Muzejní spolek poskytl zatím pár historických fotografií. 
Proto se mj. Spolek obrací na vás – čtenáře Kosmonoského zpravodaje, zvláště na pamětníky a patrioty, na zapůjčení  
fotografií nebo o informace nejen o tomto křížku, ale o dalších existujících i zaniklých drobných památek v našem 
městě. Tomuto tématu se chce Spolek i nadále zabývat a zájemce o novinkách informovat. Vaše informace prosím za-
šlete mailem na adresu Petricekva@seznam.cz ev. telefonem na 777 855 154.                Text a foto V. Petříček

NADĚJE NA OBNOVU KŘÍŽKU
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ROZKVETLÉ KOSMONOSY ZNAJÍ VÍTĚZE  

USPÁVÁNÍ BROUČKŮ 
SE SRDCEM PRO KOSMONOSY

TVOŘENÍ 
S KAMILOU

HUDEBNÍ SETKÁNÍ 
VE STAKORÁCH  

SEZNAMOVACÍ NÁVŠTĚVA 
V KNIHOVNĚ

ČTENÁŘSKÉ KOSTKY 
A NÁVŠTĚVA V MŠ 

OTOČNÝ STOJAN NA KNIHY

Jednou z oceněných byla paní Zvěřinová ze sídliště Pod koupalištěm
Starosta Kosmonos PharmDr. Eduard 
Masarčík předal ocenění paní Pokorné.  

Děkujeme všem, kteří poslali fotografie zahrad, předzahrádek, balkónů. Vítězi jsou: Paní Zvěřinová, paní Bišková 
a paní Schwaningerová. Cenu starosty města získává paní Pokorná. Všem dámám gratulujeme. Děkujeme sponzorům: 
Pulpamen, Café Hruška, La Divinita Coffee, Květiny Camilla, Favour Heart a starostovi města Kosmonosy. Již nyní 
se těšíme na 2.ročník a na Vaše příspěvky. Za spolek Srdcem pro Kosmonosy Jana Jancáková

Noty, houslový klíč, poslech váž-
né hudby, hudební skladatelé, hym-
na, zpívání, poznávání hudebních 
nástrojů, pantomima…to je jen malý 
výčet toho, co všechno jsme stihli 
s holkama a klukama v 1.B minulý 
pátek během našeho dalšího, tento-
krát hudebního setkání.  A rozhodně 
to nebylo všechno! Dokonce jsme si 
zahráli i na orchestr a rovnou s pra-
vým dirigentem – tedy v našem pří-
padě s dirigentkou.  A že to našemu 

hudebnímu tělesu ladilo, to by ur-
čitě potvrdila i paní učitelka Lenka 
Eichlerová. K hudbě neodmyslitelně 
patří i tanec, ten jsme bohužel ne-
stihli. Ale příští návštěvu jsem dětem 
slíbila krátkou rozcvičku (roztanče-
ní chcete-li) hned na úvod setkání. 
Byla to opět vydařená a moc prima 
akce! Informace o všech akcích na-
leznete na webu města pod záložkou 
Knihovna – Akce v knihovně. 

MARTINA MELMUKOVÁ

Ráno 18.října se neslo v duchu 
seznamování. Navštívila mě paní 
učitelka Romana Karásková se svou 
třídou 2.B. Akce byla plánovaná a já 
se moc těšila na to, až děti provedu 
knihovnou. Při hledání knih se opět 
ukázalo jak pozorné a bystré děti 
jsou. Nechybělo ani povídání. Tento-
krát jsme se všichni společně zasmá-
li nejen tomu, jak se příběh kocourka 

Damiána (o kterém mi třída vyprá-
věla) podobá příběhu o kočce Luise 
z knihy Aleny Mornštajnové Straši-
dýlko Stráša (o které jsem zase dě-
tem vyprávěla já), ale také tomu, jak 
jsou některá děvčata nepřehlédnutel-
ně podobná Pipi Dlouhé punčoše ze 
stejnojmenné knihy Astrid Lindgre-
nové. 

MARTINA MELMUKOVÁ 

V říjnu opět pokračovalo Tvo-
ření s Kamilou, tentokrát na téma 
podzim. Dámy vytvořily nádherné 
dekorace, pobavily se u kávy a de-
zertu, který přinesly. Další setká-
ní je plánované na konec listopadu. 
Děkujeme Kamile Fajtové za spolu-
práci a hasičům za uvolnění prosto-
ru hasičské zbrojnice. Za spolek Srd-
cem pro Kosmonosy Jana Jancáková

Pestré barvy podzimu se poma-
lu vytrácí společně s množstvím 
spadaných listů ze stromů. Proto mi 
ohromnou radost udělala očekávaná 
zásilka na poště. Jde o krásné barev-
né čtenářské kostky. Už se moc tě-
ším, až je použijeme spolu s dětmi 
při našich setkáních u knih.

V pátek 15.října jsem navštívila 
v rámci pravidelné spolupráce Med-
vídky v MŠ Kosmonosy. Téma bylo 

opět ježčí. Tentokrát se vyráběla krás-
ná ježčí trička! A holčičky a kluci mi 
znovu ukázali, jak krásně umí nové 
básničky a písničky s ježčí temati-
kou, zopakovali jsme si pár zajíma-
vostí ze života ježků, které jsme si za-
pamatovali z naší ,,ježčí přednášky“ 
z minulého měsíce. Děkuji a už teď 
se těším na listopadové setkání! 

MARTINA MELMUKOVÁ 

Halloweenské uspávání brouč-
ků uspořádal spolek Srdcem pro 
Kosmonosy ve spolupráci s Nezá-
vislým divadlem, tentokrát v Lore-
tě. Přestože proběhla akce ve všední 
den, účast byla nevídaná a my Vám 
za ni děkujeme. Nechyběla pohádka, 
soutěže a průvod v maskách do zá-
meckého parku, kde děti uložily své 
doma vyrobené broučky k zimní-
mu spánku do listí. Děkujeme městu 
Kosmonosy za možnost organizovat 
akci v tak krásném prostoru Lorety. 
Reakce na naši akci jsou krásné, dě-
kujeme všem. Po akci Halloweenské 
uspávání broučků jsme vyhlásili sou-
těž. Děti posílaly obrázky na téma 
akce, které se účastnily. Děkujeme 
a pro všechny jsou připravené malé 
odměny v květinářství Camilla.  
Za spolek Srdcem pro Kosmonosy 
Jana Jancáková

Vážení čtenáři, vzhledem k tomu, že si drtivá většina z vás vybírá knihy z pultu, kam odkládáme knihy vrácené 
(a po karanténě) – stává se občas, že knižní novinky mají tendenci lehce se ,,ztratit“, v množství dalších vrácených 
titulů. Objednala jsem proto otočný stojan na knihy, kde už novinky určitě nepřehlédnete. Budete je mít na očích, 
snadno přístupné. Věřím, že tuto novinku oceníte a budete s radostí využívat.               (mm)
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KOSMONOSY MAJÍ 
BIATLONOVÉHO 
MISTRA SVĚTA 

NA KUS ŘEČI 
S JANEM ŽELEZNÝM 

FANOUŠKY KOSMONAUTIKY 
POTĚŠIL VLADIMÍR REMEK  

PRO MLADÉ HRÁČKY JE LIGA VÝZVOU, 
ŘÍKÁ OPORA KOSMONOSKÝCH 

KUŽELKÁŘEK HANA MLEJNKOVÁ  

KUŽELKÁŘKY TRÉNUJE TOMÁŠ VÍT –  
KOUČ SVĚTOVÝCH ŠAMPIONEK 

Kosmonoské kuželkářky hrají druhou ligu. Hana Mlejnková na společné fotografii 
dole vpravo.

V Kosmonosích mají sportovci k dispo-
zici jednu z nejmodernějších kuželkář-
ských drah v České republice.

Trenér Tomáš Vít na fotografii Martina 
Veselého

Josef Zátka vybojoval pro kosmonoské 
barvy titul mistra světa v orientačním  
biatlonu

Jan Železný na fotografii Tomáše Edl-
mana. Vpravo atletický trenér Libor 
Dinga. 

Vladimíra Remka při besedě v Kosmo-
nosích fotil Miroslav Polach, AZ Foto 
MB

Zlatá medaile z mistrovství světa v orien-
tačním biatlonu 

Zaplněný sál restaurace v areálu 
SK Kosmonosy přivítal vzácného hos-
ta – Vladimíra Remka. Bývalý vojen-
ský pilot a hlavně jediný českosloven-
ský kosmonaut ve vesmíru. Hlavním 
tématem povídání byl jeho let ze 2. 
března 1978 a s ním spojené záležitosti. 
Vladimír Remek během téměř dvou-
hodinového pořadu poutavě vyprávěl 
o dětství, přípravě na let do kosmu, co 
mu předcházelo, jak ho prožíval a jak 
třeba viděl při obletech planetu Zemi. 
A nabídl i pohled na zákulisí letu, včetně 
stravování v kosmické lodi. O nic z toho 
vás čtenáře Zpravodaje v žádném přípa-
dě neochudíme. Nabídneme ho v někte-
rém z příštích vydání. Jen prozradím, že 
už teď se máte na co těšit.         (pp)

Kosmonoské kuželkářky sází 
ve druhé lize především na mladé 
hráčky. Naopak tou nejzkušenější je 
HANA MLEJNKOVÁ. V minulosti 
hrávala fotbal. Až po skočení karié-
ry jí zlákaly kuželky. Věnuje se jim 
hlavně pro radost. A těší ji podmín-
ky, které v Kosmonosích mají.

Pro vás býval dlouhá léta priori-
tou fotbal. Jaká byla ta vaše kariéra?  
„Fotbal mě zlákal na konci základní 
školy. Přivedla mě k němu kamarádka 
Iveta. Společně jsme trénovaly a hrá-
ly asi patnáct let. Zhruba do třiceti.“ 
Kde všude jste fotbal hrála? 
Ten ženský byl v Mladé Bolesla-
vi spojovaný hlavně s klubem SKP.  
„Tým se z Mladé Boleslavi stěho-
val. Hrály jsme pak i v Luštěnicích, 
na Sahaře, v Nepřevázce. Pořád to 
ale byl jeden klub, který měnil název 
podle poskytovatele zázemí. To byla 
druhá liga. Později jsme boleslavské 
kluby opouštěly a šly hrát třetí ligu 
do Mnichova Hradiště. Pak už jsem 
to nezvládala kvůli zdraví. Kolena 
nefungovala, jsem po operaci. Hleda-
la jsem nějaký sport, který by nebyl 
tak náročný. A našla jsem kuželky.“ 
Co se vám ještě z fotbalu vybaví?  
„Báječná třeba byla soustře-
dění, kde se nejen tmelila par-
ta, ale také se hodně makalo.“ 
Říkala jste, že s fotbalem jste končila 
kvůli zdravotním problémům. 
Kuželky mi ale připadají také fyzicky 
náročné. Nebo to tak nevnímáte?  
„Fotbal jsem sice přestala hrát kvů-
li operovaným kolenům, ale tady 
na kuželně mi to nevadí. Je to pří-
mý pohyb. Kolena mě zlobí hlavně 
při otočkách, zasekávání a podobně.“  
Co vás v případě kuželek oslovilo?  
„My jsme se spoluhráčkami z fot-
balu začaly na kuželky chodit jako 
parta holek, která chtěla zkusit jiný 
sport. Bavily jsme se u toho a mysle-
ly si, jak nám to pěkně jde. Sledoval 
nás místní správce Karel Knap. Jeli-
kož byl a je všude nedostatek kužel-
kářů a kuželkářek, snažil se nás zla-

nařit. Učil nás, jak se má házet a my 
tři, já společně s kamarádkami Ivetou 
a Kamilou, jsme začaly hrát zápasy.“  
V Kosmonosích máte k dispozici zre-
konstruovanou kuželnu. Asi by vám 
jí mnozí mohli závidět. Je to tak?  
„Je výborná už tím, že to je šestidráha. 
Teď po té rekonstrukci, kdy se všech-
ny dráhy vyměnily, je jedna z nejlep-
ších v republice. K tomu je zázemí. 
Navíc skvěle funguje práce s malý-
mi dětmi a dorostem, takže základna 
je velká. Vidím v tom budoucnost.“  
V Mladé Boleslavi byly kuželky spo-
jovány v minulosti také s hernou 
na Kozině. K dispozici tam byly pou-
ze dvě dráhy. Hrávala jste tam?  
„My jsme na Kozině nedávno tréno-
valy. V době, kdy kosmonoská ku-
želna procházela rekonstrukcí, tak 
jsme měly možnost se právě tam při-
pravovat. Je to jiná kuželna, ale byly 
jsme za to rády. Teď musím říct, že 
ta naše kuželna je opravdu dokonalá.  
Děláte kuželky hlavně pro radost?  
„Určitě! Začala jsem v pozdním 
věku, takže mi chyběly základy i tre-
nér. Ale hráli jsme to s kamarádka-
mi pro radost. Když jsme se něco 
učily, tak většinou při zápasech, kdy 
někdo poradil, jakou děláme chybu 
a jak ji můžeme napravit. A teď to 
vidím tady mezi těmi mladými sleč-

nami, jak jsou mnohem dál, než já.“  
Jaká je tedy vaše role 
v týmu? Předávat zkušenosti?  
„Spíš mám být a jsem taková klidná síla. 
Kdo umí poradit v době, kdy se holkám 
nedaří. Snažím se jim vysvětlovat, že 
to není to nejdůležitější. Hlavní je hrát 
to pro radost a nedělat z toho tragédii.“  
Váš trenér Tomáš Vít říká, že by Kos-
monosy mohly do budoucna usilo-
vat o nejvyšší soutěž. Je to reálné?  
„Pokud budu mluvit za sebe, urči-
tě bych první ligu hrát nemohla. Pro 
mladé holky je to ale určitá meta a mo-
tivace. Výkony na to mají a mohou se 
jen zlepšovat. Do budoucna je to pro 
ně určitě výzva.“ 

       PAVEL PETR, 
fotil MARTIN VESELÝ

Je to neuvěřitelné, ale v co jsme 
tajně doufali, se stalo skutečností 
a kosmonoský biatlonový klub do-
sáhl na nejvyšší metu díky Josefu 
Zátkovi, který se stal MISTREM 
SVĚTA v orientačním biatlonu. 

Šampionát se uskutečnil poslední 
říjnový víkend v Jilemnici. Josef 
Zátka reprezentoval kosmonoský 
biatlon mezi juniory. Oba závody se 
konaly za krásného slunečního pod-
zimního počasí, ale pro kosmonoské-
ho reprezentanta byly jako den a noc. 
Sobotní závod ve sprintu se povedl 
po všech stránkách. Špičkový běh, 
skvělá střelba (1-0). Špatné označení 
jedné kontroly ale bohužel znamena-

lo diskvalifikaci, a tím i možnost vy-
hrát. Na neděli se ovšem Josef Zátka 
dobře připravil a vytrvalostní závod 
s přehledem vyhrál se střelbou 2-2-
1-2. Velké blahopřání Pepovi patří 
nejen k titulu, ale také ke skvělé re-
prezentaci Klubu biatlonu Trefa. 

 
MICHAEL FIEDLER

Kuželkářky Kosmonos se mají 
od koho učit. Trénuje je bývalý 
kouč české dorostenecké repre-
zentace TOMÁŠ VÍT. S kuželkář-
skými nadějemi vyhrál týmové 
mistrovství světa v Rokycanech. 
Ve své sbírce má i stříbro ze Světo-
vého poháru v Rumunsku. Tomáš 
je kosmonoským rodákem a vyrůs-
tal na sídlišti Pod koupalištěm.

Tomáši, jak dlouho jste vlast-
ně u české reprezentace působil?  
„Celkem čtyři roky. Mám rodi-
nu a dospěl jsem k názoru, že do-
zrál čas dát prostor mladším.“  
Teď vedete družstvo kosmo-
noských žen. Jaká je ta historie?  
„Odjakživa jsme v Kosmonosích vy-
chovávali spoustu dorostenek, kte-
ré nám vzápětí utekly, protože tady 
pro ně nebylo žádné pokračování. 
Proto jsme se rozhodli postavit žen-
ské družstvo, aby se děvčata měla 
kde uplatnit a pokračovat. V tuto 
chvíli je to družstvo mladých žen. 
Půlka z nich má nejmladší průměr 

v republice, některé jsou ještě 
dorostenky. Pokud ale vydrží, mají 
před sebou velkou perspektivu.“  
Jakou soutěž děvčata hrají?  
„Začaly hrát nejnižší ženskou sou-
těž, tou je druhá liga. Samozřejmě, 
pokud se to povede, chceme v bu-
doucnu postoupit do první ligy. 
Tedy do té nejvyšší. Třeba za ně-
jaký ten rok. Bylo by to hezké. Je 
to o zkušenostech. Holky se roz-
koukávají, zlepšují se, ale oprav-
du to chce čas. Pohybují se aktuál-
ně uprostřed druholigové tabulky.“  
Mluvíte o zkušenostech, ty má asi 
v týmu nejvíc Hana Mlejnková?  
„Hanka je, doufám, že se neurazí, ta-
ková jejich mamka. Je to nejzkuše-
nější hráčka. V týmu působí už řadu 
let. Hrávala i na hostování v Nerato-
vicích, protože ženy tady tehdy ješ-
tě nebyly. Teď už jich máme celkem 
dost. Je ráda, že se k nám mohla vrátit. 
A my jsme pochopitelně také rádi.“ 
Mluvíte o týmu. Je třeba ale zmínit také 
asi podmínky, které máte k dispozici?  

„Podmínky jsou skvělé. Všechna 
čest. Jsou jedny z nejlepších v repub-
lice. Klub nám maximálně vychází 
vstříc.“            (pp)

Do Kosmonos, kde žil, se na po-
zvání města vrátí oštěpař Jan Železný. 
Rodák z Mladé Boleslavi je trojnásob-
ným olympijským vítězem i mistrem 
světa a držitelem světového rekordu. 
Sportovní kariéru ukončil 19.října 
2006 na mítinku v Mladé Boleslavi. 
10.ledna pak usedne do Křesla pro 
hosta v Zrcadlovém sále kosmonoské-
ho zámku. Pořad doplněný hudebním 
vystoupením začne v 18 hodin a roz-
šířenou pozvánku vám nabídneme 
v prosincovém vydání Zpravodaje.  
Podobné akce s kosmonoskými rodá-
ky a zajímavými osobnostmi by ostat-
ně v příštím roce, pokud to situace do-
volí, měly být častější. Rádi bychom 
zopakovali například besedu s ho-
kejistou Radimem Vrbatou. Jedná se 
i o účasti oblíbeného herce Oty Jiráka. 
Ve spolupráci s klavíristou Mirosla-
vem Sekerou pak chystáme opravdo-
vou bombu. Jen uvedeme, že bychom 
do Kosmonos a Zrcadlového sálu po-
zvali jednu populární herečku. Její 

jméno zatím neprozradíme. Až v pří-
padě, že jednání s ní dospějí do zdárné-
ho konce. Jednáme také s herci Matyá-
šem Valentou a Martinem Stránským. 
Záleží na jejich pracovním vytížení.  
Pro příznivce fotbalu a televizních 
seriálů pak zmíníme ještě dvě jména 
– Jarmil a Áda Větvička. Postavy 
z populárního seriálu Okresní přebor, 
které ztvárnili herci Ladislav Hampl 
a Leoš Noha. O termínech vás budeme 
samozřejmě včas informovat. (pp)
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CHCEME UDRŽET TREND VÝHER 
A DOBRÉHO FOTBALU,  

ŘÍKÁ KAPITÁN KOSMONOSKÝCH 
FOTBALISTŮ TOMÁŠ FABIÁN  

NA HŘIŠTI 
O HOKEJI 

– S TRENÉREM 
FILIPEM PEŠÁNEM

NA BESEDĚ 
S FILIPEM 
MAREŠEM 

ZABÍJAČKA NA FOTBALOVÉM HŘIŠTI

FOTBALISTÉ V DIVIZI PO PODZIMU PÁTÍ

O pohodu při fotbalových zápasech se v Kosmonosích svým kulinářským umem sta-
rají manželé Jana a Marian Čonkovi. Fotil Martin Veselý

Šéf kosmonoský fotbalistů Petr Ber-
nard při rozhovoru pro Zpravodaj. Fotil 
Martin Veselý 

Po podzimní části divize patří fotbalis-
tům Kosmonos páté místo. 

Kapitán kosmonoských fotbalistů Tomáš 
Fabián (vpravo) na fotografii Martina 
Veselého. 

Filip Mareš (uprostřed) se zvládl pode-
psat tak na přilbu. Vlevo navigátor Ra-
dek Bucha. Fotil Miroslav Polach, AZ 
Foto MB 

Hosty v pořadu Za zrcadlem byli 
v Kosmonosích automobilový jezdec 
Filip Mareš a jeho navigátor Radek 
Bucha, letošní vicemistři v rally. Řeč 
se točila nejen kolem úspěšné sezóny 
mladoboleslavské posádky, ale také 
o zákulisí automobilových soutěžích 
a třeba o tom, jak se tato posádka 
před loňskou Rally Bohemia vůbec 
dala dohromady. V některém z příš-
tích vydání Zpravodaje vám rádi na-
bídneme některé odpovědi.         (pp)

Ne, nebojte se, nejde o infor-
maci z černé kroniky. Jde jen o re-
portáž z jedné akce, která dopro-
vázela divizní fotbal Kosmonosy – 
Horky. V restauraci SK Kosmono-
sy si totiž příznivci mohli pochut-
nat na zabíjačkových specialitách. 
Připravily je manželé Jana a Ma-
rian Čonkovi. Všechno si pak zo-
pakovali při posledním podzimním 
utkání B mužstva proti Velvarům 
v krajské soutěži. 

„Jitrnice, jelita, tlačenka, prejt, 
ovar, zabíjačková polévka … Šlo 
to na dračku a jsem z toho blá-
zen,“ říkal s úsměvem Marian 
Čonka. Zabíjačku pro návštěvníky 
fotbalového zápasu připravovali 
s manželkou celý den před zápa-
sem a vlastně celou noc. U výdeje 
se prakticky nezastavili. Už hodi-
nu před výkopem se tvořily fronty.   
„Věřím, že občerstvení máme při 
fotbalových zápasech opravdu dob-
ré. Ke kosmonoskému fotbalu zkrát-
ka patří,“ pochvaloval si prezident 
klubu Petr Bernard. „Každý fanou-
šek chce vidět záživný fotbal a chce 
si dát i nějaké dobré občerstvení. Ať 
je to klobása, bramborák nebo co-
koli. Prostě si myslím, že to k těm-
to soutěžím neodmyslitelně patří.“ 
V chladném ránu asi nejvíc fotbalové 
fanoušky zahřála zmíněná polévka. 
Třeba i pravidelného fanouška kos-
monoských zápasů, kterým je býva-
lý mezinárodní rozhodčí Pavlín Jir-
ků. Říkal, jaké občerstvení má právě 
s fotbalem spojené. „Takové, jaké je 

tady při dnešním derby – tedy zabí-
jačka. Vynikající jitrnice, tlačenka. 
Teď jsem byl v restauraci, tam si 
všichni pochutnávají na guláši. 
Já si myslím, že tohle je přesně to, 
jak má atmosféra kolem fotbalu 
vypadat. Ještě dobré studené pivo 
a je to ideální.“ Do Kosmonos jez-
dí také pan František Chmela. Pro-
zradil, jestli víc za fotbalem nebo 
právě za vyhlášeným občerstvením. 
„Na fotbal, samozřejmě. Ale něco si 
při něm dát, to k tomu patří. V sobo-
tu dopoledne jsem doma nesnídal. Až 
vlastně tady na hřišti … Přiznám se, 
že jsem hodně mlsný. Místní brambo-
ráček nebo ta zabíjačka, to je prostě 
TOP. Občerstvení je tady na úrov-
ni, kterou nenajdete ani v první 

lize,“ myslí si František Chmela.  
Po výhře nad mužstvem Horek si 
mohli pochutnat také sami kosmo-
noští hráči. Jen jejich kapitán To-
máš Fabián se nejprve zdráhal. „Já 
po zápase nemůžu moct jíst. Takže si 
nechám zajít chuť. A když už, tak si 
dám něco dietnějšího. Takže zabijač-
kové hody asi přenechám divákům. 
Možná si zobnu jen na chuť, abych 
neurazil …“ Skutečně neurazil a jen 
nakonec neochutnával, ale snědl por-
ci zabíjačkového guláše. Prezident 
klubu Petr Bernard si zase pochut-
nal na prdelačce a jitrnici. „Uvidím, 
co se do mě ještě vejde,“ dodal první 
muž kosmonoského fotbalu. Po vý-
hře 2:1 mu chutnalo mu dvojnásob. 

       PAVEL PETR

Kosmonoští fotbalisté mají 
za sebou podzimní část divize. 
Po ní mužstvu trenérů Micha-
la Maška, Daniela Jireše a Mila-
na Pechance patří ve skupině C 
pátá příčka se ziskem třiadvaceti 
bodů. Navíc s vizitkou týmu, který 
v soutěži nastřílel třetí nejvyšší po-
čet branek. Konkrétně celkem 37. 
Lépe už na tom byl jen vedoucí Ko-
lín (46) a druhé Vysoké Mýto (39). 
Podzim jsme zhodnotili společ-
ně s prezidentem klubu PETREM 
BERNARDEM.

Jaký tedy ten kosmonoský podzim 
byl?

„Podzimní část divize bych 
z kosmonoského pohledu rozdělil 
na dvě části. Začátek se nám moc 
nepovedl. Bylo to jako na houpačce, 
jednou nahoře, podruhé dole. Nemě-
li jsme dobré výsledky a postráda-
li také herní kvalitu. Ve druhé půlce 
podzimu jsme se zvedli. Zlepšila se 
hra a tím pádem přišly i odpovídající 
výsledky. Nakonec je z toho zmíněné 
páté místo.“

Samozřejmě ty výkony byly pod-
pořené i góly. Sedmatřicet jich skon-
čilo v sítích soupeřů …

„Kvůli tomu diváci přeci na fot-
bal chodí (smích). Jsem rád, že jsme 
těch branek dali relativně dost. Zbý-
vá jen věřit, že nám to tam bude pa-
dat také v jarním pokračování divi-
ze.“

Jaké máte přání pro mistrovské 
jaro v případě kosmonoského áčka?

„Třiadvacet bodů, to není úpl-

ně špatná výchozí pozice pro jaro. 
Můžeme si říct, že prožijeme klid-
nou zimu. Můžeme se proto kvalit-
ně a hlavně s čistou hlavou připra-
vovat na jaro. A konkrétní cíl? Nic 
se pro nás v tomto směru nemění. 
Soutěž je vyrovnaná. Pořád hrajeme 
o záchranu ve čtvrté nejvyšší 
republikové soutěži.“

Kromě fotbalu samotného je vi-
dět také čilý ruch v celém areálu SK 
Kosmonosy. Neustále se něco buduje.

„Teď aktuálně se buduje třetí tré-
ninkové hřiště. Do konce podzimu by 
plocha měla být srovnaná. Přes zimu 
se nechá vymrznout, aby si všech-
no sedlo. Na jaře počítáme s drená-
ží a závlahou. Hřiště by se mělo osít 
tak, aby se na něm příští rok v létě 
případně už mohlo trénovat.“ 

Jak daleko je realizace hřiště 
s umělým povrchem, o kterém se také 
mluví?

„Projekt je stále v běhu. Mám in-
formace, že na začátku roku 2022 by-
chom měli vědět víc. My jsme udě-

lali maximum proto, aby to klaplo. 
Teď už záleží na tom, jestli nám zod-
povědné orgány umělou trávu schvá-
lí.“

Co říct závěrem? Sluší se určitě 
poděkovat divákům. Je to tak?

„Ano, stoprocentně. Já si vel-
mi vážím toho, že si diváci cestu 
do Kosmonos našli. Vždycky tomu 
tak nebývalo. Jsme za to moc rádi. 
A věřím, že fotbaloví fanoušci jsou 
nadšeni i z toho, co už jsme zmínili 
– že tady padá hodně gólů. Doufám, 
že nás budou diváci podporovat 
i nadále. Těšíme se na ně při jarním 
divizním pokračování.“ 

PAVEL PETR, 
fotil MARTIN VESELÝ

TOMÁŠ FABIÁN má za se-
bou prvoligovou minulost v Mladé 
Boleslavi. Hrával také za juniorské 
reprezentační výběry. Teď je 
oporou SK Kosmonosy v divizní 
soutěži. Tým do zápasů vede jako 
kapitán. Jeho zkušenosti jsou 
na hřišti znát. Říká se, že pokud  
v sestavě chybí, mužstvo je polovič-
ní. To odmítá. Ví, že jde o týmový 
výkon. Jaké tedy ty výkony z jeho 
pohledu na podzim v divizi byly? 

„První zápas jsme chtěli začít 
dobře, abychom nastartovali něja-
kou sérii, podobné té z minulé sezó-
ny, kdy Kosmonosy hrály divizi prv-
ním rokem. Bohužel tehdy soutěž byla 
přerušená a už se ze známých důvo-
dů nedohrála. Teď jsme na začátku 
měli hodně zraněných. Byly tam pro-
hry. Ve druhé polovině podzimu se to 
otočilo. Hráli jsme, myslím si, slušný 
fotbal. Potvrdili jsme to poslední říj-
novou sobotu, kdy jsme podzim za-
končili výhrou 2:1 nad Letohradem.“  
Čím se podzim z kosmonoského 
pohledu zlomil? Kde nastal obrat?  
„Myslím, že v tom hrála dost důležitou 
roli zmíněná zranění. Čtyři až pět hrá-
čů bylo mimo. Postupně se marodka 
redukovala a ti kluci, kteří tam pak na-
skakovali ve druhé polovině podzimu, 
tým dobře doplnili. Opravdu si mys-
lím, že jsme podzim zvládli, i když to 
ze začátku nevypadalo vůbec slibně.“  
Fanouškům jste dělali radost také 
velkým množstvím gólů. Jen připo-
menu třeba zápas s Kutnou Horou, 
kde Kosmonosy prohrávaly 0:3, na-
konec ale zvítězily 6:3. Devět bra-
nek, z nich diváci museli být oprav-
du nadšeni. Také jste to tak vnímal?  
„Je to tady takové specifikum, že 
v Kosmonosích padá hodně gólů. 
Myslím si, že diváci měli na co chodit 
a že tu možnost chodit na zápasy plné 

branek budou mít také v budoucnu.“  
Zpestřením podzimu byl také domácí 
pohár. Kosmonosy druholigové Dukle 
podlehly 1:3. Favorit ale výhru stvrdil 
až v samém závěru. Do hlediště při-
šlo víc než 600 diváků. Co si přát víc?  
„Určitě. Paradoxně jsme vedli 1:0 
a to utkání prospělo. Potom jsme 
sice dvakrát inkasovali. V závěru 
jsme ale měli možnost k vyrovnání. 
Bohužel jsme dostali na 1:3. 
Zpestření to ale pro všechny určitě 
bylo. A musím říct, že takový soupeř 
vlastně v Kosmonosích ještě nebyl. 
Bylo hodně diváků a úspěch měla 
také s utkáním spojená charitativ-
ní akce. Takže to bylo moc fajn.“  
Co vy a zdraví? Poslední divizní 
zápas jste kvůli zranění nedohrál.  
„Já už jsem se zranil při prvním zá-
pase. Něco jsem dohrál, pak jsem 
si ale měsíc léčil poraněné tříslo. 
V závěrečném podzimním duelu 
mě zase píchlo ve svalu. Doufám 
ale, že nepůjde o nic vážnějšího 
a během zimy se dám dohromady.“ 
Jaké přání máte pro divizní jaro?  
„Pro nás je prioritou být v horní polo-
vině tabulky. Hlavně vyhrávat doma. 
Myslím si, že jsme se zlepšili i venku. 
Plyne z toho, že chceme udržet trend 
výher a dobrého fotbalu.“ 
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V restauraci SK Kosmonosy 
bude řeč o hokeji. Pozvání na bese-
du do pořadu Za zrcadlem totiž přijal 
trenér české hokejové reprezentace 
FILIP PEŠÁN. A ptát se ho můžete 
i Vy. Stačí, když přijdete v pondě-
lí 29. listopadu v 18 hodin. Vstupné 
je dobrovolné formou tomboly. Fi-
lip Pešán jako trenér přivedl Liberec 
k mistrovskému titulu. Od roku 2020 
je hlavním trenérem české reprezen-
tace a při povídání se jistě nevyhne 
ani hecování mezi „jeho“ Libercem 
a Mladou Boleslaví.         (pp) 


